
 

 

Správa o činnosti Alumni klubu STU 
za obdobie 2011-2014 

 
 
Vážení a milí priatelia,  
 
po troch rokoch sa v zmysle Stanov Alumni klubu STU stretávame na 3. 
Valnom zhromaždení. Keď sme v decembri 2011 na 2.Valnom zhromaždení 
hovorili o období rozbehu klubu, v súčasnosti už môžeme konštatovať, že 
sme, v rámci možností, rozvinuli činnosť nášho občianskeho združenia. 
Sme nepolitickým, dobrovoľným, záujmovým združením absolventov 
a priateľov STU, so sídlom na STU. Podľa dostupných informácií, sme 
jediným reálne fungujúcim Alumni klubom na univerzitách v SR. 
 
Podarilo sa nám vybudovať a rozvinúť základnú štruktúru 
a administratívne na pevných základoch vybudovať kanceláriu a 
zabezpečiť združenie v súlade s poslaním klubu. V spolupráci s vedením 
STU, sa podarilo klubu vdýchnuť život ku spokojnosti našich členov. Máme 
základné kancelárske vybavenie, pripojenie na elektronickú sieť. Rozrástla 
sa aj členská základňa. Hoci u študentov a absolventov pozorujeme nižší 
záujem o členstvo, u vysokoškolských pedagógov – najmä v dôchodcovskom 
veku, sledujeme pravý opak. Potešujúcim faktom je, že počet členov nám 
postupne pribúda, čo svedčí o tom, že aj vysokoškolskí učitelia vo výslužbe 
sa radi vracajú na svoju alma mater. V máji 2009 sme mali 48 členov. Na 
valnom zhromaždení 15.12.2009 sme informovali, že máme 81 členov. Na 
valnom zhromaždení v roku 2011 už mali 121 členov. Ku 4.11.2014 máme 
evidovaných 141 členov. S poľutovaním informujeme, že od posledného 
valného zhromaždenia v roku 2011 nás opustili piati členovia. Dvaja 
vystúpili.   
 
Možno si to ani celkom do dôsledkov neuvedomujeme, ale za necelých šesť 
rokov  existencie sa klub stal miestom, kde sa stretávajú pedagógovia i 
študenti zo všetkých fakúlt. Je to zároveň aj prejav úcty univerzity ku 
svojim dlhoročným zamestnancom, ktorí takto s univerzitou nestrácajú 
kontakt. Klub teda plní, popri možnosti stretnúť sa s osobnosťami a ich 
podnetnými prednáškami z rôznych sfér vedy a výskumu, aj  humánne a 
spoločenské  poslanie. Poďakovanie patrí  rektorovi prof. Robertovi 
Redhammerovi, PhD. za podporu podujatiam klubu ako aj za osobnú 
angažovanosť a účasť pri oceňovaní celoživotnej práce a pri jubileách 
našich členov. Ďakujeme aj za ústretovosť pri zapožičiavaní zasadacej 
miestnosti, ako aj ekonomickej podpore za vedenie kancelárie. 
 
Hoci hlavným podujatím, o ktorom sme hovorili na predchádzajúcom 
valnom zhromaždení, bola príprava obnovenej tradície plesov STU (4. a 5. 



 

 

reprezentačný ples STU), ako kultúrno-spoločenského stretnutia 
zamestnancov, študentov, absolventov a priateľov univerzity, v roku 2012 
sa už klub nepodieľal na jeho organizovaní. Znamenalo to výraznú 
ekonomickú stratu, ktorá dovtedy vykrývala ročný rozpočet klubu. Aj 
preto sme sa v roku 2012 dostali do deficitu. Členské príspevky, ktoré 
uhrádza sotva tretina členov, nevykryli prevádzkové náklady. V roku 2013 
sme prispeli pomocou pri plesovej príprave a od STU Scientific, s.r.o. sme 
dostali príspevok. Sponzorski nám prispeli aj naši absolventi – Alexander 
Rozin  a Slavomír Hatina. V súčasnosti hľadáme ďalšie možnosti na 
získanie finančných príspevkov. Listom sme oslovili našich absolventov,  
pôsobiacich na významných postoch, ale žiaľ, bez očakávanej odozvy.  Na 
výkonnom výbore  bol daný návrh osloviť a požiadať o podporu Úrad pre 
Slovákov žijúcich v zahraničí. Podrobnejšie budeme o ekonomike hovoriť 
v správe o hospodárení.   
 
 
Milí priatelia, 
dôležitou súčasťou  klubu sa stal sekretariát, ktorý máme zabezpečený od 
roku 2009.  Začal pracovať  prakticky na zelenej lúke. Hlavným cieľom 
práce bola príprava podujatí a rozrastanie sa členskej základne. Keďže sa 
oboznamovanie absolventov o poslaní alumni klubu listom, aj osobne 
neosvedčilo, zvolili sme cestu informovania študentov prostredníctvom AIS. 
Ochotne s nami na tomto poli spolupracuje Ing. Andrea Bujdáková, za čo 
jej ďakujeme. Informujeme aj na web stránke STU. 
 
Pokračovali sme v utorkových klubových stretnutiach, ktoré sa už 
udomácnili pod názvom „Rozhovory s vedou“. Od roku 2009 do dnešného 
dňa prijalo naše pozvanie 49 osobností - vedcov a výskumníkov zo SAV, 
z univerzít a z prostredia aplikovaného výskumu. Slovo dostali 
predstavitelia EÚ,  Európskej banky pre obnovu a rozvoj  i Národnej 
banky SR. Zorganizovali sme prvé diskusné fórum alumnistov s Asociáciou 
Rímskeho klubu na Slovensku. Na mimoriadnom klube vystúpil prof. 
RNDr. Vladimír Šucha, DrSc., dnes už generálny riaditeľ Spojeného 
výskumného centra Európskej komisie. Uvítali sme medzi nami predsedu 
zastúpenia EK v SR a nášho absolventa Dušana Chreneka, ktorý sa stal 
naším členom, rovnako ako Ing. Marta Žiaková, predsedníčka Úradu 
jadrového dozoru SR. Hosťom bol i guvernér Národnej banky SR Jozef 
Makúch. 
 
Väčšina hostí nám zanechala veľa nových a podnetných informácií. 
Všetkých vymenovávať nebudeme, ale všetkým sme vďační, že prijali naše 
pozvanie. Vzácnym ocenením našej  práce sú slová viacerých hostí, ktorí sa 
opierali o vonkajšie referencie o klube a ktorí ho označili za excelentný.  



 

 

Vypočuli sme si zaujímavú prednášku prednostu 3.internej kliniky na 
Kramároch prof. MUDr. Viliama Badu,CSc., prof. RNDr. Silvie 
Pastorekovej, DrSc., prof. RNDr. Jozefa Masarika, DrSc., prof. RNDr. 
Branislava Sitára, DrSc. prof. Ing. Vladimíra Slugeňa, DrSc., Ing. 
Jaroslava Holečka, dnes prezidenta Zväzu automobilového priemyslu SR, 
RNDr.Vojtecha Rušína a ďalších. Na niektorých sa i názorovo iskrilo, čo 
signalizuje, že nie sú to len platonické dialógy. Veríme, že i v ďalších rokoch 
budeme mať šťastnú ruku pri výbere prednášateľov a budeme týmto 
spôsobom šíriť a obohacovať dobré meno STU vo verejnosti. 
 
Bez nadsádzky možno konštatovať, že prvý utorok v mesiaci sa už stal 
pravidelným miestom stretávania sa „alumnistov“, ako aj záujemcov 
z mimo univerzitného prostredia. Pri vôni skvelej kávy, (za prípravu 
a pomoc ďakujeme sekretariátu rektora), v priateľskej a otvorenej 
atmosfére diskutujeme nielen o vedeckých, výskumných problémoch 
z technických,  prírodných, ekonomických, či biologických vied, ale  
hovoríme i o aktuálnych spoločenských i ľudských témach. Debatujeme 
voľne o všetkom, čo prítomných zaujíma.  
 
V roku 2011 sme založili tradíciu gratulácii našim členom pri významnom 
životnom jubileu. Prvým bol vtedy deväťdesiatnik prof. Ing. Jozef Jarošek, 
CSc. V marci 2012 sme zablahoželali dlhoročnému rektorovi prof. Ing. 
Antonovi Blažejovi, DrSc. k 85. narodeninám. Gratulovali sme doc. Igorovi 
Prnovi, prof. Ing. Jánovi Garajovi, DrSc. prof. Ing. Vladimírovi Bálešovi, 
DrSc., RNDr. Eve Skočekovej. V júli tohto roku sme blahoželali prof. Ing. 
Jurajovi Bízikovi, DrSc. k životnému jubileu. V októbri 2014 sme pripravili 
Rozhovory s vedou jubilantke prof. RNDr. Kataríne Horákovej, DrSc. 
a dve osobnosti – prof. Ing. Robert Redhammer, PhD. a prof. MVDr. 
Michal Novák, DrSc. sa stali krstnými otcami jej knihy Ako mať zdravý 
mozog v každom veku. Spolupracovali sme s Matematickým ústavom SAV 
na príprave storočnice nášho významného matematika prof. Štefana 
Schwarza. Uctiť našich členov sa snažíme aj e-mailovými gratuláciami 
k meninám, ktoré sa stretávajú s milými odozvami. Problémom sú 
jubilujúci docenti a ostatní členovia, ktorých databáza  nie je k dispozícii, 
tak ako je to v prípade profesorov.  
 
V roku 2011 sme pod egidou Alumni klubu pomohli  študentskej 
organizácii  BEST pripraviť medzinárodný architektonický workshop pod 
názvom Čo ďalej s Hurbanovými kasárňami. V roku 2012 sa pod hlavičkou 
klubu naplno rozbehol v rámci Národnej agentúry Programu celoživotného 
vzdelávania Projekt Grundtwig. Gestoruje ho Ing. arch. Laura 
Gressnerová, PhD. V júni tohto roku bol projekt ukončený. Podaná už je 
žiadosť o ďalší grant.   



 

 

 
Novinkou v našich aktivitách bolo, v spolupráci s rektorátom, 
zorganizovanie vernisáže výstavy výtvarných diel našich pedagógov-
umelcov z Kabinetu výtvarnej tvorby  FA STU vo vestibule na 3. poschodí 
rektorátnej budovy. Prínosom výstavy, vďaka autorovi tejto myšlienky doc. 
akad. sochárovi Milanovi Lukáčovi, je nielen umelecký zážitok, ale i 
nezvyčajné spojenie techniky s umením.    
 
Ani mediálne nezaháľame. Klubové aktivity pravidelne prezentujeme 
v univerzitnom časopise Spektrum. Nášho hosťa spropagoval Slovenský 
rozhlas (napr. Dušan Chrenek, Jaroslav Holeček, Peter Olah). 
Spropagovala nás aj študentská televízia MC2. Spolupracujeme 
s časopisom pre vedu a techniku Qark. Novinkou je zverejnenie niektorých 
Rozhovorov s vedou na You Tube, o čom linkom informujeme našich 
členov a má to priaznivú odozvu. Poďakovanie za natáčanie a zverejnenie 
patrí PhDr. Borisovi Horákovi. 
 
Aktívne,  podľa nášho programu, komunikujeme s Archívom STU, kde sa 
stretávame s vysokou profesionalitou a ochotou. Ide najmä o zapožičiavanie 
podkladov o významných osobnostiach STU. Recipročne zasa my 
odovzdávame  pre zachovanie histórie, naše materiály o významných 
osobnostiach STU, ako aj fotodokumentáciu o činnosti Alumni klubu.   
Máme bohatý fotoarchív,  kde sú od mája 2009 zdokumentované všetky 
klubové podujatia.  
 
Naším prianím bolo, popri uvedených aktivitách, urobiť ešte o čosi viac pre 
našich členov. Chceli sme začať aj  s cyklom prednášok nositeľov čestného 
titulu  Dr.h.c. STU, stretnutiami a diskusiami s významnými odborníkmi 
z praxe, exkurziami na významné technické a inžinierske diela. Pokúsime 
sa v budúcom období  rozšíriť naše pôsobenie i týmto smerom. Pokračovať 
budeme v spolupráci so Spolkom FEI a pokúsime sa nadviazať i prvé  
kontakty s klubmi v susedných zahraničných univerzitách. 
 
Vážení členovia a milí priatelia, 
stretli  sme  sa na treťom Valnom zhromaždení Občianskeho združenia 
Alumni klubu STU v Bratislave. Zhodnotili sme uplynulé 3 roky  našej 
činnosti, ktoré možno považovať v súčasnej situácii, za kvalitné obdobie. 
Teraz stojíme pred úlohou obohacovať naše aktivity a prilákať ďalších 
záujemcov do našej  klubovej rodiny. 
Ďakujem za pozornosť. 
 
Pripravila Ružena Wagnerová 
Bratislava 4.11.2014 



 

 

 
 


